
 
 
 
 
 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ EXTRAORDIINARIA I URGENT  
CELEBRADA PEL PLE DE L'AJUNTAMENT 
EL DIA 20 DE MAIG DE 2008 
   
Membres assistents: 
Miquel Enseñat Riutort 
Antonio Asensio Campoy 
Josep Maria Ferra Terrasa 
Maria del Carmen Serra Martinez 
Aina Maria Salom Soler 
Miquel Bernat Bosch 
Dolors Nadal Llinas 
Vicenç Vidal Matas 
Maria Francisca Ripoll Morell 
Gaspar Sabater Nicolau 
 
Membres que excusen la seva assistència 
Severiano Quevedo Mora 
 
 A la Vila d'Esporles, Comunitat Autònoma de les Illes Balears, essent les vint hores i trenta 
minuts  del dia vint de maig de dos mil vuit, es reuneix a la Sala d'Actes de la Casa de la Vila, en 
primera convocatòria, el Ple de la Corporació sota la Presidència del Sr. Batle, Miquel Ensenyat 
Riutort, i amb l’assistència dels Senyors Regidors que es relacionen a l’encapçalament, a l’objecte 
de celebrar sessió extraordinària i urgent i en ella tractar els assumptes inclosos a l’ordre del dia, 
el qual fou degudament notificat. Assisteix com a Secretari, la Sra. Maria Dolores Sureda Trujillo. 
 

APROVAR RATIFICAR LA URGÈNCIA.-   És sotmesa a votació la ratificació de la 
urgència. 

 
El Sr. Miguel bernat digué que el seu grup no votaria a favor, ja que s’estava abusant de 

la paraula “ urgència”, ja que no hi havia cap fet nou, ja es sabia i el tema s’hagués pogut 
debatre amb el temps necessari, per tan entenem que no es correcte.  

El Sr. Batle digué que entenia la seva queixa, però també havia de comprendre que 
modificar el contingut del POS amb el màxim de consens ha estat un esforç que ens ha portar 
a exhaurir el temps.  

 Sotmesa a votació es aprovada d’urgència amb el següent resultat: 
 
 



- Cinc (5) vots a favor del PAS PSM 
- Quatre (4) vots en contra del  PP 
- Un (1) abstenció del PSOE 

 
 
 
ENCOMANA PROJECTE NOVA ESCOLETA MUNICIPAL.- El Sr. Batle, dona lectura  

a la següent   
 

                                         P R O P O S T A 
 
  D’acord amb el punt 2 de la  Resolució del Conseller de Cooperació Local de data 9 de 
gener de 2008, per la present venc a proposar el ple el següent acord: 
 
 

Aprovar sol·licitar cooperació tècnica: 
 

A) Per a la redacció del projecte Nova Escoleta Municipal, per tal de poder ser presentat al 
POS del any 2009. 

 
 B) Cooperació tècnica per a la direcció facultativa de les obres Nova Escoleta Municipal. 
   El Sr. Miguel Bernat digué que el termini no acabava fins el dia 31 de maig, per tant  el seu 
grup s’abstindria, ja que s’hagués pogut portar  al  ple del mes de maig. 
   La Sra. Aina Salom digué que s’abstindria ja que estaven a dia 20 de maig i el pressuposts 
no estaven aprovats, per tant no podien saber els diners que podrà aportar l’ajuntament. Pel 
que feia a la urgència en tants de dies d’anticipació, pareix desmesurada. 
   El Sr. Batle digué  que la urgència anava pels dos acords que es portaven a plenari, ja que 
per les al·legacions al POS, el termini acabava, que l’ajuntament havia de triar cap von dirigia 
els seus esforços escoleta, piscina etc.?, mirar quina demanda de serveis interessava el poble i 
la capacitat d’execució. Que el decret del govern al voltant de la construcció de l’escoleta, 
encara era verd  i pareixia que el finançament només aniria pel 50%., per tant si l’obra no 
s’incloïa al POS era inviable per aquest ajuntament. 
   El Sr. Miguel Bernat digué   que no es podien mesclar les coses, que parlar del POS 2009 era 
fer futurisme. Que l’experiència demostrava que no hi havia cap previsió, que pel POS 2008, 
s’ha passat de piscina, carril bici etc per acabar amb el que ara es proposa, tot pareix envoltat 
d’una arbitrarietat poc seriosa. 
   El Sr. Batle respongué que s’estaven fent afirmacions que  no eren certes, que el que no  era 
seriós era reduir a un canvi de projectes sense més, que tots els canvis havien obeït a un 
estudi de necessitats, que  l’escoleta, no es podia negar que unes instal·lacions que alberguen 
a prop de 190 nins de 0 a 3 anys, estiguin  dins “barracons”. Que no poques vegades s’ha 
demanat dins aquest plenari que es millores la neteja del poble i tot això obliga estudiar els 
temes i fer canvis, si volem solucionar el problemes del poble. Pel que feia als pressuposts ja 
havia començat   a parlar del tema amb el PP. 
   La Sra. Aina Salom digué al Sr. Batle li faltava planificació. Que no es podia anar d’un costat 
a l’altre, ara carril bici, ara piscina etc. que també en preses se varen modificar les taxes de 
l’escoleta, amb el meu suport, però el que no es pot fer es dir ara vota això ara allò, que me 
sent mal tractada, que les coses han de tenir un mínim de coherència. A més om ja he dit un 
tema tan important com es el pressupost, per saber de quins recursos econòmics disposem,  
20 de maig i no està mínimament parlat, si posem una quantitat ( x) per senyals, per exemple, 
els tenim?. Batle demanen un major diàleg i no anar de sorpresa en sorpresa, volem saber si 
haurà piscina o no etc. 
  El Sr. Batle respongué que durant el temps que ell fos batle, no faria la piscina a son Quint, 
que si així ho volien suportaria la moció de censura. Que tots  volien el millor pel poble, la millor 
escoleta, una neteja exemplar, una bona xarxa de clavegueram i aigua  en definitiva donar uns 



serveis òptims, que es suportaven molts serveis, però es tractava de prioritzar amb els recursos 
de que es disposava.  
 
 El Sr. Miguel Bernat  digué que se sentia ofès, que ell no tenia el pressupost i els nins no estan 
de “barracons” son mòduls que se’n ha dit que funcionen perfectament, anomenar-los així es 
pura demagògia, es clar que hem de llaurà amb els bous que tenim, però amb els solcs ben 
drets. I per que una moció de censura i no una moció de confiança? En definitiva entenia que el 
batle, havia fet un comentari fora de lloc. 
  El Sr. Batle digué que no es tractava de crear una situació de tensió, però que no podia anar 
contra els seus principis, i si eren perillosos els atlots sortint de la piscina, no ho volia pensar 
carretera per avall. 
 
 Sotmesa  a votació la proposta fou aprovada amb el següent resultat: 
 

- Cinc  (5) vots a favor del PAS PSM 
- Cinc  (5) abstencions del  PP i PSOE 

 
 
 
AL.LEGACIONS POS 2008.- El Sr. Batle dona lectura a la següent 
 
 

P R O P O S T A 

           Vist que el ple del Consell Insular de Mallorca en sessió celebrada el dia 5 de maig de 
2008, va adoptat l’acord d’aprovar inicialment el Pla d’Obres i Serveis de l’any 2008 i plurianual 
2008 a 2012 i exposar-lo durant 10 dies el BOIB, estan dins termini per presentar al·legacions i 
donat que aquest ajuntament entén convenient  substituir les peticions abans realitzades per 
unes més adients, es per la qual cosa que venc a proposar al Ple d’aquest Ajuntament  el 
següent acord: 

-        Aprovar presentar al Consell  de Mallorca les següents al·legacions : 

Substituir les sol·licituds  fetes per aquest  ajuntament davant el Consell de Mallorca dins el 
POS de 2008,  per les  següents actuacions. 

PRIMERA PROPOSTA.- Aprovar sol·licitar del Consell Insular de Mallorca que inclogui al 
municipi d’Esporles dintre del Pla d’Obres i Serveis per a 2008 amb el finançament de l’obra 
anomenada “ CONDUCCIÓ D’AIGÜES  DE LA FONT DE SON TRIES  AL DIPOSIT 
MUNICIPAL”  amb un pressupost d’execució per contracte total de  (29.666,30)  vint-i-nou  mil 
sis-cents seixanta-sis euros amb trenta cèntims . 

- Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla d’Obres i 
Serveis per al 2008 i al Reglament de Cooperació Municipal del CIM. 

- Habilitar la partida corresponent per fer front a la despesa. 

SEGONA PROPOSTA.- Aprovar sol·licitar del Consell Insular de Mallorca que inclogui al 
municipi d’Esporles dintre del Pla d’Obres i Serveis per a 2008 amb el finançament d’una 
“MAQUINA AGRANADORA”   amb un pressupost d’execució per contracte total de  ( 145.580 ) 
cent quaranta-cinc mil cinc-cents vuitanta euros                           



- Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla  d’Obres i 
Serveis per al 2008 i al Reglament de Cooperació Municipal del CIM. 

           - Habilitar la partida corresponent per fer front a la despesa. 

TERCERA PROPOSTA.- Aprovar sol·licitar del Consell Insular de Mallorca que inclogui al 
municipi d’Esporles dintre del Pla d’Obres i Serveis per a 2008 amb el finançament d’un  “ 
CAMIÓ PER LA BRIGADA MUNICIPAL”  amb un pressupost  total de  ( 38.860 ) trenta-vuit mil 
vuit cents seixanta euros              . 

- Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla d’Obres i 
Serveis per al 2008 i al Reglament de Cooperació Municipal del CIM. 

           - Habilitar la partida corresponent per fer front a la despesa. 

QUARTA PROPOSTA.- Aprovar sol·licitar del Consell Insular de Mallorca que inclogui al 
municipi d’Esporles dintre del Pla d’Obres i Serveis per a 2008 amb el finançament de l’obra 
anomenada “ADEQUACIÓ  DE LA  PISCINA MUNICIPAL”  amb un pressupost  total de  ( 
87.812  ) vuitanta-set mil vuit-cents dotze euros               . 

- Acceptar específicament les normes establertes a la convocatòria del Pla d’Obres i 
Serveis per al 2008 i al Reglament de Cooperació Municipal del CIM. 

- Habilitar la partida corresponent per fer front a la despesa. 

 El Sr. Miguel Bernat digué que podia parlar de distintes coses que no li pareixien bé, com una 
seria de leasings contractats per aquest ajuntament, alguns d’ells de dubtosa legalitat, però per 
ajustar-se el tema diria: que no havien estat d’acord amb el POS de 2008, casualment aprovat 
per que faltava un regidor,  i no podia entendre aquest canvi de criteris ara carril bici ara no, i 
sobre tot  dir que no donarà compliment a un acord de ple, que es suberà, aprovat per majoria 
absoluta, en el que es  demana la piscina, no es pot dir que no es farà. I per altre banda no es 
pot anar canviant tant sovint de idea, l’equip de govern te l’obligació de planificar i fer complir  
els acords del ple. I pel que feia a l’escoleta ja es veuria el seu moment, ara s’hauria d’aprofitar 
el que tenim. Respecta dels projectes més petits podien venir d’altres partides i deixar els 
projectes més grans per incloure dins aquest tipus de subvencions més importants. 

  El Sr. Batle insistir en que no existia la manca de planificació, el que passava era que hi havia 
projectes que necessitaven madurar i per que no hi hagués premura, es decantàvem per una 
seria de projectes més petits, però tan necessaris com els altres.  

  La Sra. Aina Salom digué que es reiterava amb tot el que havia exposat abans   damunt la 
taula, i que creia que eren les persones les que necessitaven madurar, que no es podia anar 
d’un projecte a l’altre i cada vagada, entendre que era el més necessari.  I que havia de ser 
més respectuós amb els votants.   Pel que feia al camió etc. crec que el menys ens haurien de 
explicar les seves característiques, si la granadera farà l mateixa pols que l que tenim ara, en 
definitiva no prendre un acord sense tenir els elements de judici necessaris.     

 



 Respecta de la intervenció  del Sr. Batle, dient que no faria la piscina a son Quint era poc 
fortunada i una falta de respecta cap a la majoria absoluta d’aquest ajuntament, que havia votat 
a favor. Això pareix un clara intenció de Governar sense consens.  Només pel PAS PSM a la 
resta res. 

  Amb un altre ordre de coses que no entenia el per que, sempre que proposava la piscina o 
escoleta de 0 a 3 anys el Sr. Severiano Quevedo no hi era, que havia de comprendre que no 
podia fer el que li donava la gana. 

  El Sr. Batle digué que procurava governar per tots i per totes, que no s’havien de treure les 
paraules del contesta, que havia acceptades  moltes propostes de l’oposició. 

  El partit popular digué que es negava a seguir participant d’aquesta farsa i abandonar el 
plenari. 

  La Sra. Salom pel PSOE, prengué la mateixa decisió i abandonar el plenari.  

 Sotmesa  a votació la proposta,  fou aprovada per unanimitat dels presents 
 

- Cinc (5) vots a favor del PAS PSM 
 
                  
  Un  cop examinats els punts assenyalats a l’ordre del dia, essent les vint-i-una hores i 
quaranta-cinc minuts, el Sr. Batle aixeca la sessió, i per fer-hi constar el que s’hi ha tractat, jo la 
Secretària en donc fe, i amb el seu Vist-i-plau estenc la present Acta al lloc i la data 
assenyalats a l’encapçalament. 
                
 Esporles, 20 de maig de 2008. 
 El batle,     La secretària 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


